

## RESOLUTIONS

adopted by the  
**TRUSTEESHIP COUNCIL**  
at its nineteenth session

### RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

#### I. Camerouns under British administration

##### 1656 (XIX). Petition from the Fai Ndzenderf of Banso (T/PET.4/109)

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Fai Ndzenderf of Banso concerning the Camerouns under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,<sup>1</sup>

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements made by its special representative;

2. *Notes* with satisfaction the offer made by the Administering Authority to lend its good offices to bring about a reconciliation between the opponents and to assist the petitioner to return to his home if he withdraws his claims to restoration of his former rank and states that he is prepared to make full reparation for the damage he has caused to the population of Nsaw;

3. *Expresses the hope* that an arrangement may be made which would take into consideration the interests of all the parties in the case and the requirements of public order.

777th meeting,  
16 April 1957.

##### 1657 (XIX). Petition from the Fon of Bangola (T/PET.4/110)

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Fon of Bangola concerning the Camerouns under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,<sup>2</sup>

1. *Notes* with satisfaction that an amicable settlement has been reached between the Administration and the Fon and his council for the evacuation of the existing site by the Government and the occupation of a new site for the Customs post outside the village;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that, if his claim for compensation is persisted in, the appropriate avenue of redress lies in the courts.

777th meeting,  
16 April 1957.

<sup>1</sup> See T/PET.4/109, T/OBS.4/21, T/L.744.

<sup>2</sup> See T/PET.4/110, T/OBS.4/22, T/L.744.

## RESOLUTIONS

adoptées par le  
**CONSEIL DE TUTELLE**  
à sa dix-neuvième session

### RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

#### I. Cameroun sous administration britannique

##### 1656 (XIX). Pétition du Fai Ndzenderf de Banso (T/PET.4/109)

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Fai Ndzenderf de Banso concernant le Cameroun sous administration britannique<sup>1</sup>,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Prend note* avec satisfaction de la proposition de l'Autorité administrante, qui s'est offerte à user de ses bons offices pour réconcilier les deux adversaires et à aider le pétitionnaire à retourner chez lui s'il renonce à sa demande de réintégration et s'il se déclare prêt à réparer le tort qu'il a causé à la population de Nsaw;

3. *Exprime l'espoir* qu'un arrangement pourra être conclu, qui tiennne compte des intérêts de toutes les parties en cause et de la nécessité de respecter l'ordre public.

777ème séance,  
16 avril 1957.

##### 1657 (XIX). Pétition du Fon de Bangola (T/PET.4/110)

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Fon de Bangola concernant le Cameroun sous administration britannique<sup>2</sup>,

1. *Note avec satisfaction* qu'un règlement à l'amiable est intervenu entre l'Administration, le Fon et son conseil pour l'évacuation par le gouvernement des lieux existants et l'occupation en dehors du village d'un nouvel emplacement pour le poste des douanes;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, dont il ressort notamment que si le Fon maintient sa demande d'indemnisation, il dispose des voies de recours nécessaires auprès des tribunaux.

777ème séance,  
16 avril 1957.

<sup>1</sup> Voir T/PET.4/109, T/OBS.4/21, T/L.744.

<sup>2</sup> Voir T/PET.4/110, T/OBS.4/22, T/L.744.